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Valtuutettu Ulla Yli-Hongisto / Keskustan valtuustoryhmä jätti 
seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
”Valtuustoaloite 
Rataverkon raakapuun kuormauspaikka Sastamalaan 
 
Raakapuun kuljetusmatkat ovat pidentyneet Ukrainan sodan 
seurauksena tuonnin loputtua Venäjältä ja koska kotimaisen 
metsäteollisuuden puunkäyttö on lisääntynyt. Pidentyneet 
kuljetusmatkat lisäävät rautatiekuljetusten määrää ja rataverkon 
kuormauspaikkojen käyttöä.  
 
Muutama vuosikymmen sitten Sastamalassa oli kuormauspaikat 
sekä Vammalassa että Äetsässä. Kuormauspaikan perustaminen 
Sastamalaan siirtäisi puun kuljetuksia kuorma-autokuljetuksista 
rautateille, mikä vähentäisi uusiutumattomien luonnonvarojen 
käyttöä ja lisäisi alueemme puun kysyntää. Nämä nostaisivat 
kantohintoja ja parantaisivat alueemme maatilojen ja 
metsänomistajien taloutta ja hyvinvointia.  
 
Ukrainan sodan talouspakotteilla on vaikutusta vanerin kysyntään, 
koska vanerin tuonti suurilta tuottajilta Venäjällä ja Valko-Venäjällä 
on loppunut. Vammalassa toimii RigaWood Oy:n vaneritehdas, jonka 
toimintaa rajoittaa lehtitietojen mukaan 
(https://lehdet.viestimedia.fi/df2ee9b0-73c1-4cb1-8681-
204ee53857d4/28) koivutukin saatavuus luontaiselta raaka-aineen 
hankinta-alueelta. Pystyttäisiinkö raaka-aineen saatavuus 
turvaamaan rautatiekuljetuksin hankinta-aluetta laajentamalla? 
Ainakaan ilman rautatien lähellä sijaitsevaa kuormauspaikkaa tämä 
ei onnistu. 
 
Keskustan valtuustoryhmä esittää, että Sastamalan kaupungin 
ryhtyy välittömiin neuvotteluihin Väyläviraston kanssa raakapuun 
kuormauspaikan perustamiseksi Sastamalaan. 
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Päätös Kaupunginvaltuusto päätti jättää valtuutettu Ulla Yli-Hongiston / 
Keskustan valtuustoryhmän jättämän valtuustoaloitteen 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 

 


